
 

Begroting 2020. Gemeente Almelo 7 november 2019.       

Inleiding   

Vandaag bespreken we de begroting 2020 van de gemeente Almelo. Dit is de 

tweede begroting van het huidige college. 

Het college heeft een groot aantal zaken weten te realiseren zoals de Havenkom 

en de nieuwbouw om het marktplein. Ook op het terrein van duurzaamheid is 

enige vooruitgang te zien zoals het zonnepark bij Aadorp en een begin van een 

duurzaam (elektrisch) wagenpark. Daar tegenover staan ook zaken die niet 

gelukt zijn: bv het “gratis” parkeren in de Binnenstad. De leegstand in het 

winkelgebied Grotestraat zien we alleen maar toenemen. Ook het debacle m.b.t. 

het vastgoedbeleid en grondzaken wil ik hier noemen. We zijn dan ook erg 

benieuwd naar de uitkomsten van het onderzoek van KPMG. De fietssnelweg de 

F35 heeft helaas ook nog een lange weg te gaan. Het invoeren van het inclusie 

beleid gaat ons inziens ook veel te traag. Het college zegt wel in haar voorwoord 

“Voor ons als college staat centraal dat iedereen in onze stad volwaardig moet 

kunnen meedoen aan onze samenleving”! Volgens GroenLinks is dit nog lang 

geen realiteit. 

Een aantal zaken komt terug bij onze inbreng op de programma’s. 

Programma binnenstad: 

Het weer vol krijgen van de winkels in de binnenstad inclusief de  nieuwe panden 

op het marktplein blijft een hell of a job.  En als er al winkels komen zijn het over 

het algemeen grote ketens die zich weinig gelegen laten liggen aan de uitstraling 

van de buiten kant van het pand. Kan het college hier nadere eisen aan te 

stellen?   

Dat het gratis parkeren in de binnenstad geen doorgang vindt, omdat de 

winkeliers niet in de buidel willen tasten, vindt GroenLinks niet erg. Wij 

investeren liever in een kwalitatief goed en hoogwaardig winkelbestand. Dan 

komen de kopers ook wel weer naar Almelo. Dat hiervoor autoverkeer in de 

Grotestraat nodig is bestrijden wij. Ons advies: stop hiermee zowel aan de 

Noord- als de Zuidkant! Geef ruimbaan aan de fietsers en zorg voor goede 

stallingen! 

Wonen in de binnenstad is voor zowel ouderen als jongeren erg interessant. Het 

gevolg hiervan is wel dat de parkeerdruk in de binnenstad en aan de randen 

toeneemt. GroenLinks pleit dan ook voor een parkeerfonds zoals ook de 

gemeente Wierden heeft. Daar wordt per woning/appartement  €. 7000,- 

gevraagd dat wordt gestort in een fonds waarvan parkeerplaatsen worden 

aangelegd.  



Een gunstig neveneffect is dat bouwers/ontwikkelaars eerder initiatieven nemen 

om op eigen terrein te parkeren. Zie ook:  Parkeerbijdrage regeling Wierden   

Hiervoor dienen we een motie in. 

Programma economie en participatie: 

De doelstellingen in dit programma worden erg ambitieus geformuleerd. Bv. in 

2022 doen minder mensen een beroep op de bijstand nl. 2200- dossiers in 2020. 

De GroenLinks fractie is een voorstander van het aan het werk helpen van 

mensen uit de bijstand.  

Het moet dan wel gaan om echte banen. Nu zien we nog te veel “draaideur 

constructies”. Ook binnen de gemeentelijke organisatie kan er meer gekeken 

worden naar het beschikbar stellen van functies voor deze doelgroep. Dat geldt 

eveneens voor mensen met een beperking. Dat past ook goed in het inclusie 

beleid dat we meer willen vormgeven.  

Het verder uitbreiden van het XL park ziet GroenLinks niet als zinvol om banen te 

creëren. Er verrijzen grote blokkendozen (magazijnen) maar daar werken door 

de automatiseren/robotisering maar weinig mensen. De banen worden veelal 

ingevuld door mensen van buiten Nederland. GroenLinks is dan ook geen 

voorstander van de kanaalsprong om het XL park uit te breiden. 

Behoud van Soweco is voor ons een belangrijk kwestie. Het is een prima bedrijf 

dat al decennia lang haar waarde bewezen heeft. Soweco is volgens GroenLinks 

een erg goed middel om onze doelen van de participatiewet uit te voeren. Voor 

ons is er geen reden om dit bij de gemeente aan te haken. De financiële 

voordelen zien wij ook niet! Soweco kan goed dienen als leer- werkbedrijf, zowel 

voor mensen met een beperking als cliënten van de sociale dienst. Ook het rijk 

pleit voor het in stand houden van de sociale werkvoorziening. Onze oproep is: 

Stop met het plan om Soweco te beëindigen. Dat scheelt een heleboel geld 

dat wegvloeit naar onderzoek- en adviesbureaus. 

Programma duurzaamheid: 

Het klimaat staat nog steeds hoog op de agenda. We hebben het dan over de 

CO2 uitstoot van vooral fossiele brandstoffen. Een ander groot dossier is het 

stikstofprobleem maar ook de PFAS problematiek in grond. M.b.t. duurzame 

energie wil GroenLinks er op aandringen dat het college meer actie onderneemt 

m.b.t. de inzet van windenergie. De kleine molens met 30.000 kWh per jaar zijn 

prima voor ongeveer de eigen energie voorziening van een boerderij. Willen we 

echt het verschil maken dan moeten we toch echt denken in 2, 3 en zelfs 4 

megawatt. Dat zelfde geld ook voor zonne-energie. Wij willen meer actie richting 

bedrijven en instellingen die over grote daken beschikken die ze kunnen 

bedekken met zonnepanelen. Daarnaast blijft isolatie van woningen maar ook 

van bedrijfs- en kantoorpanden een effectief middel om energie te besparen en 

dat moeten we dan ook flink stimuleren. 

https://bit.ly/2rcwVc1


CO2 wordt ook goed afgevangen door bomen en we krijgen er zuurstof voor 

terug!  Daarom pleiten wij voor meer groen, vooral bomen. Wel pleiten we dan 

voor verscheidenheid aan bomen en minder eiken i.v.m. de processierups. 

Helaas is de ambitie in de begroting maar 2500 m2 groen en 6000 m2 

ontharding (nog geen Ha.) Hier kan wat ons betreft nog wel een flinke schep 

boven op! In 2006 heeft GroenLinks al eens een motie ingediend om een zgn. 

geboortebos aan te leggen. Ouders krijgen de mogelijkheid om voor hun kind 

een boom te planten. In het land zijn hier al diverse voorbeelden van zie: 

website boomfeestdag  

Hiervoor dienen we een motie in. 

Programma zorg: 

In het sociale domein blijft zorg en jeugdzorg een te grote uitgavenpost voor 

veel gemeenten. Op verzoek van de raad heeft het college wel stappen 

ondernomen om het rijk te vragen om een hoger bijdrage. Het rijk komt 

gemeenten enigszins tegemoet maar nog lang niet voldoende. Het college stelt 

nl. nog steeds (door innovatie) te willen uitkomen met de rijksmiddelen. Dit gaat 

dus niet. Gaat u de lobby voor een hoger rijksbijdrage nog flink opvoeren? 

Het college zet in op preventie. Dat is prima maar ook hier gaan de kosten voor 

de baten uit en zullen we gunstiger resultaten pas over jaren bereiken. Het gaat 

bij preventie veelal over de lange termijn.  

Dit betekent dat we waarschijnlijk nog jaren tekorten hebben op het sociale 

domein. Dit terwijl het geld bij het rijk tegen de plinten op klotst nl. 14 miljard 

dat grotendeels wordt ingezet om de rijks–schulden versnelt af te lossen). 

Vanuit eerdere besluiten staat er nog een bedrag aan bezuinigingen op het 

sociaal domein van €. 500.000, - die u wilt bezuinigen op het minimabeleid. Daar 

stemt GroenLinks niet mee in. 

In het programma Nieuwstraat kwartier kan de GroenLinks fractie zich goed 

vinden en daar hebben we geen opmerkingen over. Inhoudelijk zijn we eens met 

het programma omgevingswet maar de geraamde kosten van €. 700.000, - 

vinden we wel erg hoog. Wij denken dat gemeenten gezamenlijk kunnen 

optrekken en daardoor met minder geld toe kunnen. De uitvoering van de 

omgevingswet heeft in veel gemeenten uiteraard veel overeenkomsten.  

Subsidies: 

Het college heeft vorige week de raad per raadsbrief geïnformeerd op welke 

subsidies er wordt bezuinigd. GroenLinks vindt het vreemd dat de raad hier niet 

vooraf bij betrokken is. Het roept bij ons nog erg veel vragen op. Waar zijn de 

keuzes op gebaseerd? Waarom deze organisaties? Zegt het college dan ook 

welke diensten/activiteiten niet meer worden afgenomen. Dit zijn toch politieke 

keuzes en die maken we met elkaar!  

https://bit.ly/2WBexVG


Bij het programma zorg wil het college extra inzetten op preventie. De 

activiteiten van bv Humanitas zijn veelal op preventie gericht en daar wilt u op 

bezuinigen. Dit geldt ook voor de GGD/Jeugdgezondheidszorg. Dat vinden wij 

niet logisch!.  Wethouder Maathuis zegt in de Tubantia van 4 november een 

nieuwzwembad te willen realiseren. Dit staat dan toch lijnrecht op de bezuinigen 

van het sportbedrijf die u wilt doorvoeren (zie ook interview met directeur 

Sportbedrijf in Tubantia van d.d. 31 okt. Jl.) 

GroenLinks kan met de gehanteerde werkwijze niet instemmen en dus ook niet 

met deze bezuinigingen van een half miljoen euro voor 2020. (oplopend tot 2 

miljoen in 2022). 

Tot slot 

Uiteraard steunen of dienen dien we mede een aantal motie en amendementen 

van andere fractie dit zijn o.a.: 

 …. 

 …. 

Voorlezen eigen moties van GL: 

 Motie parkeerfonds 

 Motie geboortebos 


